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Sivistystoimen palveluverkkoselvitys

1750/10/2018

Kunnanhallitus 07.05.2018 § 76

Kunnanhallitus on päättänyt 6.7.2017 § 229, että sivistystoimen tila- ja pal ve lu-
verk ko sel vi tyk sen laatiminen käynnistetään välittömästi ottaen huo mi oon
syntyvyyden, lasten, nuorten ja oppilasmäärien kehitys ja tu le vai suu den
pedagogiset näkökohdat. Selvittämistä varten palkataan ul ko puo li nen
asiantuntija. Selvitys pyritään laatimaan siten, että pal ve lu verk ko rat kai sut
voitaisiin sisällyttää vuoden 2018 talousarvioon ja vuo sien 2019 - 2020
taloussuunnitelmaan.

Kunnanhallitus on päättänyt 9.10.2017 § 275 tilata sivistystoimen pal ve lu verk ko-
sel vi tyk sen Perlacon Oy:ltä.

Sivistystoimen palveluverkkoselvitys on valmistunut 16.4.2018.

Selvitykseen ja loppuraporttiin edellytetään sisältyvän seuraavat asiat:
- Tulevaisuutta koskevat arviot sivistystoimessa tarvittavasta tar koi-

tuk sen mu kai ses ta palveluverkosta ja toimitilarakenteesta sekä
hen ki lös tö re surs seis ta. Laskelmien tulee perustua tilastoista ja
kun nas ta saataviin tietoihin ja ennakkoarvioihin mm. väestöstä,
väes tö ra ken tees ta sekä niissä tapahtuvista muutoksista ja ke hi tyk-
ses tä.

- Selvitykseen tulee sisältyä kaikki kunnan sivistystoimeen kuuluvat
sek to rit; varhaiskasvatus, perusopetus, lukiokoulutus, kan sa lais-
opis to, kirjasto sekä vapaa-aikatoimi (sis. kulttuuri, liikunta ja nuo ri-
so).

- Tulevaisuutta koskeva arvio opetussuunnitelmien, opetuksen laa-
dun ja pedagogisten näkökulmien valtakunnallisesta kehityksestä
se kä niiden vaikutuksista ja muutostarpeista kunnassa jär jes tet tä-
vien sivistystoimen palveluiden laatuun, menetelmiin, työtapoihin,
toi mi ti la tar pei siin, pedagogisiin muutoksiin yms. Em. johdosta tar-
kas tel ta vik si tulee sivistystoimen kokonaisvaltainen vaikuttavuus,
toi min nal li suus, tuloksellisuus ja taloudellisuus sopeutettuna kun-
nan taloudellisiin mahdollisuuksiin lähitulevaisuudessa sekä myös
pit käl lä tähtäimellä.

- Tilaratkaisujen osalta selvityksessä tulee ottaa huomioon
31.12.2017 mennessä valmistuvien kiinteistöjen kun to kar toi tus ra-
port tien tulokset koskien Kuhan koulua, monitoimitalo-päiväkotia,



kah ta ryhmäperhepäiväkotia sekä kirjastoa.

- Arviolaskelmat koko Ranuan kunnan tulevaisuuden taloudellisesta
kan to ky vys tä siten arvioituna, että sosiaali- ja terveystoimi siirtyvät
maa kun nal le 1.1.2020 lukien. Arviot tulee tehdä vuosille 2020,
2025, 2030 ja 2040 tällä hetkellä tiedossa oleviin ja ennakoitaviin
muu tok siin perustuen.

Palveluverkkoselvityksen lisäksi sivistystoimentoimitiloissa; Kuhan kou lu, kirjasto,
monitoimitalo ja Timontien sekä Peurantien ryhmikset, on teh ty kuntotutkimukset,
joiden tutkimusraportit ovat valmistuneet vuoden 2017 lopussa. Kiinteistöjen
kuntotutkimusten johtopäätökset on kytketty pal ve lu verk ko sel vi tys työ hön.

Sivistystoimen palveluverkkoselvitys - talouden tila ja tulevaisuus- pal ve lu ver kon
saneerauskustannuksen vaikutus kunnan kokonaistalouden ti laan jaetaan
esityslistan mukana.

Päätösehdotus: Kunnanhallitus merkitsee sivistystoimen pal ve lu verk ko sel vi tyk-
sen tiedoksi. 

Kunnanhallitus pyytää hyvinvointilautakunnalta ja tekniseltä lau ta kun nal ta lau-
sun toa pal ve lu verk koselvityksestä ja siinä olevista pai ne las kel mis ta, sääs tö ta voit-
teis ta, kouluverkkoratkaisusta sekä yhteenvedosta ja suo si tuk sis ta.

Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti.

Lisätietoja asiasta antaa:
kunnanjohtaja Sirpa Hakala
puh. 040 539 4293, etunimi.sukunimi@ranua.fi

Kunnanhallitus § 166

Hyvinvointilautakunta 15.5.2018 § 58

"Ranuan kunnanhallitus pyytää hyvinvointilautakunnalta lausuntoa pal ve lu verk ko-
sel vi tyk ses tä ja siinä olevista painelaskelmista, sääs tö ta voit teis ta,
kouluverkkoratkaisusta sekä yhteenvedosta ja suosituksista.

Esityslistan mukana jaetaan palveluverkkoselvitys.

Päätösehdotus: (va. sivistystoimenjohtaja) Hyvinvointilautakunta mer kit see
sivistystoimen palveluverkkoselvityksen tiedoksi ja käy keskustelua asias ta.
Hyvinvointilautakunta antaa lausunnon kokouksessa.

Päätös: Hyvinvointilautakunta antaa kunnanhallitukselle lausunnon esi tys lis tan
mukana jaetun palveluverkkoselvityksen mukaisesti.

Merkitään, että va. sivistystoimenjohtaja Susanna Tervamäki poistui ko kouk ses ta



tämän pykälän käsittelyn ja päätöksenteon jälkeen klo 10.46.

Lisätietoja asiasta antaa:
va. sivistystoimenjohtaja Susanna Tervamäki
Puh. 0400 695 902, etunimi.sukunimi@edu.ranua.fi".

Tekninen lautakunta 21.8.2018 § 38

"Teknisen osaston osastopäällikön lausunto:

Palveluverkkoselvityksen mukaan asukasluvun aleneman ennakoidaan jat ku van
ja kohdistuvan erityisesti lapsiin, nuoriin ja aikuisiin. Tämä tulee huo mioi da
tulevaa monitoimikeskusta suunniteltaessa. Vanhaan ra ken nus kan taan
verrattuna tulevaisuuden väestökehityksellä uusi ra ken nus kan ta voi olla aiempaa
pienempää ja monikäyttöisempää.

Palveluiden kannalta on kuitenkin huomattava, että ikääntyvän väestön suh teel li-
nen osuus kunnan väestöstä kasvaa ja iäkkäämpi väestö elää en tis tä pidempää,
jolloin huomiota on kiinnitettävä siihen, että tuleva ra ken nus kan ta palvelee myös
entistä iäkkäämpää väestöä.

Pienenevät kunnan valtionosuudet kiristävät budjettia vuosi vuodelta, jol loin
toimintatapoja ja käytössä olevien tilojen tarpeellisuutta tulee tar kas tel la
vuosittain, jotta olemassa olevat toiminnat ja tilat ovat te hok kaas sa käytössä.
Turhien hukkatilojen ylläpitoa karsitaan merkittävästi.

Raportissa on esitetty poistojen määrän olevan yli maan keskitason. Vii me
vuosien mittavat sisäilmaremontit, niiden epäonnistuminen, vanhan ra ken nus-
kan nan jatkuvat sisäilmaongelmat aiheuttavat sen, että suurten pois to jen määrä
kunnassa jatkuu vielä muutaman vuoden. Ranuan kiin teis tö on gel man ratkaisuna
ehdotettu rakennusten purkaminen ja alas kir jaa mi nen on järkevä ratkaisu vaikka
se heikentää kunnan tasetta. Vaih to eh to na kannattaa myös tarkastella
rakennusten mahdollista myyntiä nii den rakennusten osalta, joilta se on järkevää
sijainnin ja käyt tö tar koi tuk sen vuoksi. 

Soten myötä kunnan rakennuskantaa tulee siirtymään mahdollisesti maa kun nal le
vuokralle. Vaarana on, että osa sosiaalitoimen käytössä ole vis ta rakennuksista ei
siirry maakunnalle vuokralle ja ne jäävät tyh jil leen. Tämän vuoksi kunnan
omistamien rakennusten tar peen mu kai suut ta tulee seurata vuosittain ja
riskiarvioida olemassa olevaan ra ken nus kan taan sijoitettavan investoinnin
määrää. Esimerkiksi tällä hetkellä so si aa li toi men käytössä olevien pienempien
rakennusten peruskorjausten jär ke vyyt tä tulee tarkastella pitkällä aikavälillä
sisältäen mahdolliset So ten tuomat riskit.

Esitetyt säästötoimet kouluverkkoratkaisuissa yhdistämällä eri yksiköitä sa maan
yksikön alle on järkevää. Kiinteistöjen ylläpitokulut ja kul je tus ku lut saadaan näin
pienemmiksi. Sivukylillä toimivien koulujen osalta myös op pi las mää rät laskevat
tulevina vuosina. Jäljelle jäävät koulut ovat iäl tään jo vanhoja ja esimerkiksi



Kuhan koululla tehdyt kuntotutkimukset ovat osoittaneet, että koululla on
runsaasti peruskorjattavaa. Näin ollen si vu ky lien koulujen toimintojen
keskittäminen kirkonkylälle yhden ra ken nuk sen alle on pitkällä aikavälillä
järkevää jo rakennusten alanevien yl lä pi to kus tan nus ten takia.

Raportissa esitetyt säästötoimet ilman kouluverkkoratkaisua ovat sel lai sia, joita
teknisellä osastolla tulee tarkastella lähitulevaisuudessa muu toin kin. Raportissa
esitettyä latuverkoston tason ja laadun tarkastelua tu lee tehdä tutkien asiaa
kuntalaisten ja matkailun tarpeita sil mäl lä pi täen.

Teknisen osaston kannalta tärkeimpiä huomioita raportissa ovat kunnan kiin teis-
tö mas sal le tehtävät toimenpiteet: Kiinteistömassa on osittain erit täin
heikkokuntoista ja suuri osa kiinteistöistä on epä tar koi tuk sen mu kais ta.
Lähtökohtaisesti on jarkevämpää purkaa epä tar koi tuk sen mu kai nen kiinteistö kuin
pitää sitä tyhjillään. Raportin laskelmien perusteella ope tus toi min to jen
keskittäminen rakennettavaan kampukseen vaikuttaa suo si tel ta val ta
vaihtoehdolta.

Päätösehdotus: Tekninen lautakunta antaa kunnanhallitukselle lau sun to naan
palveluverkkoselvityksestä teknisen osaston osastopäällikön lau sun non.

Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti.

Lisätietoja asiasta antaa:
teknisen osaston osastopäällikkö Risto Niemelä
puh. 040 704 9623, etunimi.sukunimi(at)ranua.fi"

Kunnanhallitus

Palveluverkkoselvitys on jaettu 4.6.2018 § 3 Kunnan rakennusten jat ko käyt tö,
uuden monitoimi/koulukeskuksen alustava aikataulu sekä in ves toin ti osan
lisämäärärahat pykälän yhteydessä valtuustolle.

Esityslistan mukana jaetaan mo ni toi mi/kou lu kes kushank keen työ pa ja-ai ka tau lut.

Päätösehdotus: Kunnanhallitus päättää, että pal ve lu verk ko sel vi tyk sis tä an ne tut
lausunnot huomioidaan mo ni toi mi kes kus/kou lu han ke suun nit te lus sa.
Kunnanhallitus toteaa, että suunnittelun yhteydessä huo moi daan myös muu
mahdollinen oheismateriaali sekä työpajoista saatu ai neis to.

Samalla kunnanhallitus päättää, että sivistystoimen pal ve lu verk ko sel vi tys tä
talouden ja toiminnan osalta hyödynnetään vuoden 2019 ta lous ar vion ja vuosien
2020-2021 taloussuunnitelman valmistelussa.

Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti.


